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„Láska je jediná sila, schopná zmeniť nepriateľa na priateľa.“ Martin Luther King 

Vôňa ihličia, vanilky, ško-
rice a medu, vyzdobe-
né príbytky, vianočný 

stromček, darčeky... To všetko 
nasvedčuje tomu, že sa blížia Via-
noce - ten zázračný čas. Čas, kedy 
aj my dospelí sa na chvíľu stávame 
deťmi, čas, kedy sme k sebe milší, 
úprimnejší, ústretovejší...

Keď sa v duchu zamyslíme, urči-
te sa nám v mysli vybavia chvíle, 
keď sme svojich blízkych urazili, 
ponížili, zarmútili...A to možno iba 
preto, že sme boli málo tolerantní 
a trpezliví.

Žil kedysi chlapec so zlým charak-
terom. Jeho otec mu dal vrecko klin-
cov a povedal, aby vbil klinec do plota ich 
záhrady zakaždým, keď stratí trpezlivosť 
alebo bude chcieť niekoho uraziť. Prvý deň 
chlapec vbil 37 klincov. V nasledujúcich týž-
dňoch sa naučil sebakontrole a počet klin-
cov vbíjaných do plota sa zmenšoval zo dňa 
na deň. Nakoniec prišiel na to, že je ľahšie 
kontrolovať sa, ako vbíjať klince... Konečne 
nadišiel deň, keď chlapec už nevbil ani je-
den klinec. Prišiel k otcovi a povedal mu, že 
dnes nevbil ani jeden klinec. A otec povedal, 

aby teraz zakaždým, keď nestratí 
trpezlivosť, vybral z plota jeden kli-

nec. Dni sa míňali, až mohol prísť syn 
k otcovi a povedať, že už z plota vy-
bral všetky klince. Šli sa na to spolu 

pozrieť a otec povedal: Synu, dobre si sa 
zachoval, ale pozri teraz na tie diery. Ten 
plot už nikdy nebude taký ako na začiat-
ku. Keď niekoho urážaš a niečo zlostne 
hovoríš, nechávaš v ňom také rany ako tu 
v tom plote. Môžeš niekomu vraziť nôž do 

pliec a neskôr ho vybrať, ale vždy tam 
zostane rana. Nezáleží na tom, ako 
často ho budeš prosiť o odpustenie, 
rana zostane. Slovné zranenie robí 
toľko isto škôd ako fyzické. Priatelia 

sú cenným darom, vykúzlia úsmev na 
tvojej tvári a posilňujú ducha. Sú ochotní 

vypočuť ťa, keď to potrebuješ a otvárajú si 
pred tebou svoje srdce. Ukáž, ako veľmi ich 
máš rád. 

Pamätaj si na tri zásady: „Šetri seba, šetri 
iných, buď zodpovedný za svoje činy.“

Vianočný čas je dobrou príležitosťou na to, 
aby sme sa zamysleli a uvedomili si, že to 
najkrajšie a najcennejšie, čo môžeme ľuďom 
dať, je v nás samotných. Vedomie, že ich 
máme radi, že nám na nich záleží nevyváži 
ani hora darčekov, ani stoly plné koláčov. Je-
diné, čo sa skutočne počíta a hreje pri srdci, 
je láska. Tak ju rozdávajme plným priehrštím 
a svet bude krajší - a nielen na Vianoce ...

Všetkým našim čitateľom, priateľom 
a občanom našej obce prajeme tiché 
a sväté dni. Len v takejto atmosfére nepre-
počujeme slová anjela: Dnes sa Vám v Dá-
vidovom meste narodil Spasiteľ, Kristus 
Pán.” V týchto slovách spočíva bohatstvo 
a radosť Vianoc. 
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Čarokrásne, pokojné, láskyplné 
Vianoce prichádzajú....

Kto je to dieťa?

Ani sme nevedeli, čo sme dostali.
Vtedy. Pieseň sa drala zo skaly.
A plameň hľadal sviece. Nás.
Iba raz prišla tá chvíľa, iba raz.

Dieťatko na slame. Velebná chudoba.
Dieťatko. Ešte spí. Ešte nik nebodá,
nechytá biče a netýra smädom.
Čas svojím kopytom v srdci nám hriebol.

Kto je to dieťa? Odjakživa Kráľ.
Ešte sme neboli, a on nás dávno mal.
Ešte sme neplakali, a on nám slzy utieral.
Ešte sme nezhrešili, a on sa o nás bál.

Dávno je tomu. A on je medzi nami.
Tam hladný, inde otrhaný.
Putuje snehom, mĺkvy v sveta vrave.
A nesie slová a všetky sú tie pravé.

A láska od neho tu bude, nevychladne.
Podaj mu srdce, aj tak je chorľavé a hladné.
Prestri mu stôl a podaj chleba.
On dáva viacej. On dáva seba.

Prečo až toľko, prečo tak veľa?
A kde tú lásku k nám, Bože môj, zbieraš?
Sneh padá. Bez konca. Studený, hustý.
Dieťa spí na slame. A už nás neopustí.

26. 12. 2013 o 18.00 sa v kostole sv. Martina uskutoční 

VIANOČNÝ KONCERT – pásmo klasickej 
hudby, kolied, umeleckého slova a zamyslení na tému 
narodenia nášho Spasiteľa. 
Zaznie hudba huslí, violy, violončela, organu či saxofónu.
Predstavia sa šiesti mladí slovenskí umelci z východného Slovenska, 
študujúci na hudobných akadémiách vo Viedni, Frankfurte, Londýne či na košic-
kom Konzervatóriu, medzi nimi aj rodáci z Kapušian.
V dnešnej dobe konzumu a pohodlia si nenechajte ujsť túto jedinečnú príležitosť 
pocítiť dotyk Boha cez krásu umenia.

Nech tichá hudba Vám počas Vianoc 
znie, nech ten ďalší rok Vám zdravie, 
šťastie a lásku prinesie.

Radostné a pokojné prežitie sviatkov 
Vám prajú členovia redakčnej rady.
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„Kto opustí smutného priateľa, nie je hoden, aby sa niekedy delil o jeho radosť. Jiří Mahen

Slávnostná svätá omša spojená s vysla-
ním koledníkov Dobrej noviny sa usku-
točnila v Kapušanoch dňa 15.12.2013 

v kostole sv. Martina. Svätá omša začala 
o 10:30 hod. za účasti asi 550 detí. Omšu 
celebroval emeritný arcibiskup Alojz Tkáč. 
V homílii sa prihovoril všetkým prítomným, 

poukázal na hodnoty rodiny a poďakoval 
koledníkom a sprevádzajúcim osobám za 
ochotu koledovať aj v tomto roku. Svätú omšu 
obohatili svojím spevom a hudbou speváci 
z Podhorian. Koledníci aj tento raz priniesli 
obetné dary určené na pomoc ľuďom v núdzi 
– trvanlivé potraviny pre charitu v Žakovciach. 

Pomoc dobrej noviny sa má dostať naozaj 
k tým, ktorí ju najviac potrebujú, a zároveň byť 
čo najúčinnejšia. Po skončení svätej omše ar-
cibiskup udelil požehnanie koledníkom a deti 
z fi liálky Nemcovce vystúpili so svojou kole-
dou. V závere všetci koledníci zaspievali ko-
ledy a rozišli sa do svojich domovov.

Dobrá novina je kolednícka akcia organizo-
vaná eRkom – Hnutím kresťanských spolo-
čenstiev detí. Devätnásty ročník koledníckej 
akcie Dobrá novina bude prebiehať od 24. 
decembra 2013 do 6. januára 2014 a zapojí 
sa do nej okolo 25-tisíc koledníkov. Z výťažku 
koledníckej zbierky budú podporené rozvojo-
vé projekty v Keni, Južnom Sudáne, Etiópii 
či Ugande, zamerané predovšetkým na deti 
s postihnutím. Aj preto sa mottom tohtoroč-
ného koledovania stalo heslo „Rovnaký me-
ter na každého“, zdôrazňujúce myšlienku, 
že každá ľudská bytosť má rovnaké právo 
na dôstojný život. Skupinky detí sa vydajú 
ohlasovať radostnú zvesť o narodení Pána 
v mestách a dedinách na celom Slovensku 
a stanú sa tak poslami nádeje.

Čubová Marta, animátorka

Sv. Mikuláš sa narodil v roku 270 na juž-
nom pobreží Malej Ázie. Už v mladosti 
bol povestný svojou dobročinnosťou, 

ktorá ešte vzrástla, keď sa stal biskupom 
v meste Mýre v južnom Turecku. Z jeho živo-
topisu je známa legenda, ktorá je stará ako 
samé kresťanstvo. Hovorí, že v tureckom 
mestečku žil chudobný kupec s tromi krás-

nymi dcérami súcimi na vydaj. Aj pytači sa 
našli, ale dcéry boli chudobné. 6. decembra 
prechádzal okolo domu Mikuláš, muž známy 
svojou štedrosťou a dobročinnosťou. Nech-
tiac si vypočul pod oknom rozhodnutie otca, 
aby si išli dcéry zarobiť na veno do verejné-
ho domu. Počas noci im položil do okna tri 
balíčky – vrecúška plné mincí. Týmto darom 
zachránil dievčatá pred verejnou potupou. Aj 
preto sa postava svätého Mikuláša stala svä-
tou. Sv. Mikuláš patrí medzi najobľúbenejších 
svätcov. Je patrónom námorníkov, obchod-
níkov, lekárnikov, právnikov, detí a študen-
tov. Je patrónom štátov Ruska a Lotrinska 
a mesta Amsterdam. Od čias obdarovania 
troch dcér sa ľudia obdarúvajú.

Mikuláš už tradične chodí medzi deti 
a rozdáva im darčeky. Inak to nebolo ani 8. 
decembra, keď v popoludňajších hodinách 
zavítal aj so svojím sprievodcom čertom do 
kultúrneho domu v Kapušanoch, aby potešil 

detské srdiečka a rozdal im balíčky. Čertovi 
sa zámer postrašiť deti veľmi nevydaril, pre-
tože deti boli veľmi suverénne a plné očaká-
vania. Za prednesené básne a piesne boli 
deti obdarované balíčkom so sladkosťami. 
Ešte pred samotným príchodom Mikuláša vy-
stúpili divadelníci z detského divadla Cililing 
z Prešova s predstavením Kocúr v čižmách.

Okrem radosti priniesol Mikuláš do našej 
dediny aj atmosféru blížiacich sa Vianoc. 
Tie prichádzajú so svojím tajomným čarom 
- s láskou a radosťou. Želajme si teda navzá-
jom sviatky plné lásky, pokoja a oddychu.

JZ

Svätá omša spojená s vyslaním 
koledníkov z regiónu Šariš
Okolo 3 300 detí a mladých zo 190 farností požehnali počas víkendu 14. a 15. decembra 
biskupi a kňazi v jednotlivých slovenských diecézach a vyslali ich ako koledníkov Dob-
rej noviny ohlasovať počas Vianoc radostnú zvesť o narodení Krista. 

Mikuláš navštívil aj našu obec
S príchodom decembra, priblížil sa aj – 6. december – deň svätého Mikuláša. Aj keď 
sme už vyrástli z detských šiat priznajme si, že deň svätého Mikuláša je pre nás všet-
kých nádherný deň, deň plný očakávania. Dnešné mikulášske nádielky sú bohaté, ale tí 
starší si pamätajú aj na zemiakový cukor, orechy či uhlie. 
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„Nech sú dobrí a spravodliví ľudia akýkoľvek, už len kvôli nim sa oplatí žiť.“ Albert Einstein

Ako každý školský rok aj tento v mesia-
ci november naši prváci zažili veľkú 
slávnosť. Slávnosť imatrikulácie, po-

čas ktorej po zložení slávnostného sľubu boli 
pasovaní za ozajstných žiakov našej školy 
a stali sa právoplatnými členmi žiackeho ce-
chu. V tom im pomáhali najstarší žiaci našej 
školy, deviataci, ktorí prešli s nimi celú imat-
rikulačnú cestu. Pripravili si pre nich bohatý 
program, aby im ešte viac spríjemnili tento 
vzácny deň ich školského života. Za veľmi 
pozitívne a potešujúce možno považovať 
vysokú účasť rodičov, starých rodičov, čo 
všetkých potešilo a hlavne prváčikovia sa 
cítili istejšie a rodičia zase s hrdosťou sle-
dovali svoje ratolesti pri vystúpení, ktoré si 
pre všetkých pripravili pod pedagogickým 
vedením svojich triednych učiteliek. Všetci 
sme boli milo prekvapení nielen atmosférou, 
ale aj prístupom prváčikov pri vystupova-
ní a predstavovaní sa publiku. Patrí im za 

to veľká pochvala a uznanie, taktiež aj ich 
triednym učiteľkám Mgr. Márii Namešpetro-
vej a Mgr. Kataríne Pipovej. Po skončení ce-

lej slávnosti sme sa všetci utvrdili v tom, že 
voľba zveriť najväčší poklad každého rodiča 
– svoje dieťa do rúk pedagógom Základnej 
školy s materskou školou v Kapušanoch, je 
správna. 
PaedDr. Radoslav Ruščák, riaditeľ ZŠ s MŠ

Po veľmi dobre zorganizovanej doprave 
a usadení 9 000 zdravých, ale i detí zo 
sociálne znevýhodneného prostredia, 

v hľadisku celá aréna zažiarila bielou farbou 
tričiek s logom integrácie, ktoré si obliekli všet-
ci účastníci koncertu. Po úvodnom príhovore 
moderátorky RTVS, Kataríny Brychtovej, sa 
hala začala otriasať spevom a nadšenými 
ováciami detí. Koncert otvorila skupina IMT 
SMILE, potom v programe vystúpili PETER 
BIČ z PB Project, EWA FARNA, SISA SKLOV-
SKÁ, DOMINIKA MIRGOVÁ, BACI - RAKBY. 
Medzi piesňami predviedli svoj talent aj deti. 
Tancom, spevom či hrou na hudobnom ná-
stroji očarili publikum rovnako ako profesionál-
ni umelci. Okrem umeleckého zážitku dostali 
deti v núdzi hmotné dary v hodnote viac ako 
60 000 eur. Na záver koncertu spolu s MAJ-

KOM SPIRITOM A EGOM spievali a tancovali 
všetky prítomné deti aj dospelí. Z nevídanej 
atmosféry naplnenej prirodzenou detskou ra-
dosťou bola „na mäkko“ aj oceľová konštruk-
cia Steel Arény. Na cestu domov dostali všetky 
deti pochúťku Integráčik a bulletin INTEGRÁ-
CIA. Záznam z koncertu odvysielala  RTVS 
dňa 24.11.2013 o 15:00 hod.

Riaditeľ projektu, Mgr. Slavomír Krafčák, 
vo svojom prejave uviedol, že najväčšou 
odmenou pre všetkých účinkujúcich bola det-
ská radosť, šťastie a krásny úsmev detí, kto-
ré vyrastajú v ťažkých životných situáciách. 
Táto výnimočná akcia nebola len o kultúrnom 
a umeleckom zážitku z vystúpení hviezd, ale 
už šiesty rok najmä o pomoci deťom, ktorým 
osud píše životopis čiernou farbou...

Mgr. Mária Namešpetrová

Športový život 
v parku

Park sa v našej obci stal tým, čím 
má byť. Stal sa miestom oddy-
chu, zábavy a športu. Výstavbou 

amfi teátra a hľadiska získala kultúrna 
činnosť v obci nový rozmer. Nie malou 
mierou sa o atraktívnosť parku priči-
nil aj športový život. Výstavbou ihriska 
s umelým povrchom a prislúchajúceho 
zázemia pre športovcov, vytvorili sa vý-
borné podmienky pre športovú činnosť. 
S príchodom jari sa naplno rozbehol 
športový život. Športy ako tenis, volejbal 
a nohejbal pritiahli mnohých záujem-
cov z radov amatérskych športovcov. Aj 
amatérski športovci radi súťažia, preto 
už v júni sa uskutočnil turnaj v nohejbale. 
Celú sezónu sa v parku stretávali volej-
balisti a vrcholom ich snaženia bol volej-
balový turnaj v septembri, o ktorom sme 
písali v predchádzajúcom čísle. Najväčší 
záujem bol podľa predpokladov o tenis. 
V auguste sa uskutočnil turnaj, ktorý sa 
hral v kategórii mužov, žien a mládeže 
do 15 rokov. Dvadsaťpäť súťažiacich dva 
týždne bojovali o postup do fi nálového 
dňa, kedy sa hralo o poradie. Víťazmi 
vo svojich kategóriách sa stali Miroslav 
Šosták / muži/, Zdenka Juhošová /ženy/ 
a Matej Masrna /mládež do 15 rokov/. 
Zvíťazil však každý súťažiaci, pretože 
úroveň zápasov a výkony jednotlivcov 
od zápasu k zápasu stúpali. V budúcom 
roku opäť pripravujeme turnaje pre ama-
térov. Novinkou bude v prípade záujmu 
tenisová škola pre deti základnej školy, 
ako aj základy pre dospelých záujemcov. 

M. Bohata

Imatrikulácia 2013

Atmosféra nabitá emóciami
INTEGRÁCIA svieti pre všetky deti rovnako
15. októbra 2013 sa 40 detí z folklórneho súboru Kapušančan z DFS Čerešenka, ktorý 
pôsobí pri ZŠ s MŠ Kapušany, pod vedením 5 dospelých zúčastnilo koncertu pod ná-
zvom INTEGRÁCIA SVIETI PRE VŠETKY DETI ROVNAKO. Charitatívny koncert sa konal 
v Steel Aréne v Košiciach pod záštitou ministra školstva, predsedu PSK, primátora 
mesta Košíc a ďalších osobností, spoločností a sponzorov. 
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„O priateľstve možno hovoriť len tam, kde je vzájomné porozumenie.“ Aristoteles 

Spoločenský život

Jeseň prináša mnoho podujatí, ale aj rôz-
nych dobrôt. Medzi také podujatie patrilo 
v poradí druhé Jablkové hodovanie, kto-

ré sa uskutočnilo 19. októbra 2013.
Aj keď v tomto roku nebolo toľko jabĺk ako 

minulý rok, predsa sa urodilo ovocie a zeleni-
na, z ktorých sme pripravili výstavku.

Okrem ovocia a zeleniny boli prezento-
vané ovocné koláče, jesenná dekorácia, 
ale aj pekne naservírované a chutné ku-
racie prsia plnené jablkami. Sála bola vy-
zdobená kresbami s jesennou tematikou 
a hlavne všade nás obklopovali krásne 
šarkany. To všetko vyrobili šikovné ruky 
našich detí zo ZŠ. 

Pre seniorov pripravili deti z Čerešenky 
pod vedením p. Sirotňakovej pekný program 
a keďže podujatie bolo v mesiaci októbri, deti 
obdarovali seniorov peknými pozdravmi, kto-
ré samy vyrobili.

Na tomto podujatí okrem výstavky a vy-
hodnotenia najlepšieho koláča sme aj sú-
ťažili. Deti spolu so seniormi. Bola veselá 
zábava, na ktorej sa podieľali všetci zúčast-
není.

Aj keď nás mohlo byť viacej, myslím si, že 
akcia bola úspešná.

Chceme pokračovať aj v budúcnosti v or-
ganizovaní takýchto akcií, ktoré sa budeme 
snažiť obohatiť aj o iné aktivity. 

Mojím tajným želaním je, aby sa do takých-
to akcií zapájalo čo najviac seniorov a verím, 
že 3. ročník bude ešte lepší.

AH – vedúca KD

stojíme na konci roka 
2013. Je to obdobie, keď 
väčšina z nás bilancuje 
prežitý rok a stanovuje 
si plány a predsavzatia 
na nasledujúci rok. Nie 
je to ináč ani u nás na 
Obecnom úrade v Kapu-
šanoch. Kým Vás o tom 
poinformujem, dovoľte 
mi začať otázkou: čo sú 
vlastne Vianoce, aký je 
ich význam, čo od nich 
očakávame? Sú to sviat-
ky, na ktoré sa všetci 
azda najviac tešíme. 
Majú svoje čaro pre deti, 
aj pre nás dospelých. 
Prinášajú nám akési sláv-
nostné, tajuplné ovzdušie – stromček, jasličky, 
sviečky, darčeky, pohľadnice aj keď v prevahe 
sú sms správy. Toto všetko umocňujú rodinné 
návštevy, spoločná večera v rodinnom kruhu 
a možno aj koledy, vianočné piesne. V niekto-
rých oblastiach nášho Slovenska sa zachovali 
aj ďalšie pekné zvyky. Spomeniem len jas-
ličkárov, ktorí verím, že v blízkej budúcnosti 
potešia aj nás Kapušančanov, pretože mladej 
generácii sme to dlžní. 

Vianoce a koledy opantali naše duše. Na 
jagajúci sa stromček, štedrovečernú veče-
ru a stretnutia sa tešíme všetci. Darujme si 
všetko čo môžeme, hlavne však lásku a pocit 
domova. Vianoce majú zvláštnu moc, keď 
to nábožné a duchovné sa dotkne aj tých, 
ktorí celý rok nevstúpia do Božieho chrámu. 
Na Vianoce ich to tam však volá, nevraviac 
o polnočnej svätej omši, ktorá má svoje kúz-
lo, keď zhasnú svetlá a zaznie Tichá noc, 
svätá noc. Bolo by škodou, keby tohtoročné 
Vianoce prešli a nezanechali v nás stopu. Vy-
užime tento obrovský potenciál Vianoc a po 
ich skončení počas nasledujúceho roka náj-

dime si viac času pre rodinu, svojich blízkych 
a pre spoluobčanov.

A teraz mi dovoľte zhodnotiť rok 2013 
a načrtnúť zámery obce na rok 2014. Úlohy, 
ktoré sme si stanovili v rámci kapitálových 

výdavkov sme úspešne 
splnili (regenerácia cen-
trálnej časti obce, hľadisko 
parkového amfi teátra, 
úprava Kapušianského 
potoka, odkanalizovanie 
ul. Topoľovej, rekonštruk-
cia verejného osvetlenia, 
výmena okien v telocvični, 
rekonštrukcia ústredného 
vykurovania a zateplenie 
strechy v pavilóne B v ZŠ 
s MŠ, konzervácia hradu, 
kamerový systém centra 
obce), pričom navyše sa 
zrealizovalo zateplenie 
a fasáda materskej školy, 
plynové kúrenie v dome 
nádeje a ďalšie. Škodou je, 

že sa nám nepodarilo zrealizovať výstavbu 
domu sociálnych služieb a úpravu hlavnej 
križovatky s vybudovaním prechodu pre 
chodcov, ako aj sprevádzkovať prečerpá-
vaciu stanicu na ulici Hlavnej pri moste cez 
Ladianku z dôvodu nesúhlasu dotknutých 
občanov s predloženými návrhmi. Verím, že 
v budúcnosti dôjde k ich opätovnému posú-
deniu. Rok 2013 bol mimoriadne bohatý aj 
v kultúrnej oblasti. Spomeniem len Cyrilo-
-Metodské oslavy, Kapušianske folklórne 
dni a vystúpenie umeleckého súboru Lúč-
nica, Kapušianske kultúrne leto s Kandrá-
čovcami a Čarovnými ostrohami, ocenenie 
našich jubilantov. Nezabudli sme ani na 
naše tradičné kultúrne akcie, ktorými sú: 
Stavanie mája spojené so zapálením vatry, 
akcie pre dôchodcov, úcta k starším, deň 
matiek. Po prvýkrát sme uskutočnili aj obec-
nú zabíjačku, ktorá veríme, že sa tiež stane 
tradíciou. Trápenie sme prežívali so zabez-
pečením činnosti Obecného športového klu-
bu. Dúfam, že v budúcnosti jeho chod nám 
pomôžu zabezpečiť predovšetkým bývalí 

futbalisti. Chcem sa osobitne poďakovať 
Vladislavovi Matúšovi, vďaka ktorému v Ka-
pušanoch futbal žije. Ďalšie aktivity, ktoré už 
nebudem spomínať boli spropagované cez 
náš občasník Pod Kapušianskym hradom, 
určite ste ich zaregistrovali a mnohí ste sa 
ich aj aktívne zúčastnili. 

Dňa 6.12.2013 poslanci obecného za-
stupiteľstva schválili predložený návrh roz-
počtu obce na rok 2014. Teší ma, že obec 
Kapušany je v dobrej ekonomickej kondícii. 
Vďaka tomu obec môže v roku 2014 splatiť 
5 percentnú spoluúčasť z projektu: Úprava 
Kapušianskeho potoka cca. 124 000 eur 
z vlastných prostriedkov. Aj naďalej chceme 
pokračovať v zveľaďovaní obce: výstavba 
kanalizácie, dobudovanie chodníka ku mly-
nu, oprava fasády školskej jedálne, výmena 
ústredného vykurovania v pavilóne A v ZŠ 
s MŠ, zateplenie budovy telocvične, rekon-
štrukcia miestneho rozhlasu, čiastočná re-
konštrukcia požiarnej zbrojnice, obnova ko-
munikácií – asfaltovanie ul. Púchovská a iné. 
Naďalej budeme podporovať mimorozpočto-
vé organizácie a pokračovať v nastolenom 
trende kultúrnych akcií. Sme otvorení i ďal-
ším Vašim námetom. Verím, že i rok 2014 
bude rovnako úspešný ako rok 2013 a že sa 
ešte viac svojou činnosťou priblížime k Vám, 
našim spoluobčanom.

Záverom mi dovoľte poďakovať sa za spo-
luprácu pracovníkom obecného úradu, po-
slancom a hlavnému kontrolórovi, vedúcim 
mimorozpočtových organizácií, duchovným 
otcom, zástupcom obvodného oddelenia 
policajného zboru, zamestnancom našej po-
šty, ošetrujúcim lekárom, vedeniu ZŠ s MŠ, 
poľnohospodárskemu družstvu, pracovní-
kom obchodných organizácií, podnikateľom 
a všetkým Vám, ktorí ste sa akoukoľvek 
formou podieľali na zveľaďovaní našej obce 
a prispeli k obohateniu jej kultúrneho, spolo-
čenského, športového i duchovného života. 
Prajem Vám i Vašim rodinám veľa úspechov 
v osobnom i pracovnom živote a nastávajúce 
vianočné a novoročné sviatky prežite v zdra-
ví, šťastí a pokoji.

Ing. Jozef Pribula, starosta obce

Vážení 
spoluobčania,

Jablkové hodovanie
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„Človek hlasno narieka pri každej bolesti, ale málo sa teší, keď nijakú nemá.“ Richard Rohr 

Profil

V tomto vydaní nášho obecného časo-
pisu Vám prinášame rozhovor s MUDr. 
Rastislavom Havrillom, detským leká-

rom pôsobiacim v našej obci. 
N.M.: Pán doktor, kedy ste sa rozhodli, 

že sa stanete lekárom?
R.H.: Pre štúdium medicíny som sa rozhodol 
v treťom ročníku štúdia na gymnáziu v Strop-
kove. Mal som rád predmety ako chémia, fy-
zika a biológia a celkom sa mi v nich darilo. 

Ale k samotnému rozhodnutiu pre medicínu 
ma priviedli moji rodičia. Myslím si, že v tom-
to veku veľa mladých ľudí ešte presne nevie, 
čo by v živote mohli robiť, a tak rada rodičov 
je na nezaplatenie. 
N.M.: Vaším odborom je pediatria, prečo 

ste sa rozhodli práve pre túto oblasť?
R.H.: Pre túto oblasť som sa rozhodol v pia-
tom ročníku štúdia, keď sme mali cvičenia 
z pediatrie a praxovali sme na Detskej klinike 
v Košiciach. Každý chcel byť chirurg, kardio-
lóg, ale mne sa najviac páčila práca s deťmi. 
Deti sú úprimné, nepretvarujú sa, neklamú, 
niekedy si trocha vymýšľajú, ale hlavne 
u malých detí je to milé. 
N.M.: Povolanie lekára nie je iba práca, ale 

aj poslanie. Čo Vás na nej najviac napĺňa?
R.H.: Áno, ak je všetko v poriadku, je táto 
práca aj poslaním. Ale ak máte zlý deň, hodí 
sa skôr iný výraz. A čo ma na nej napĺňa? 

Bude to znieť ako klišé, ale je to dobrý pocit, 
ak dieťa, ktoré bolo choré a liečite ho, vyzdra-
vie a smeje sa.
N.M.: Predtým ako ste začali pracovať 

na zdravotnom stredisku v Kapuša-
noch, ste pracovali v detskej nemocnici 
v Prešove. Bola to pre Vás veľká profe-
sionálna zmena?

R.H.: Práca v nemocnici je určite odlišná od am-
bulantnej praxe. Pracoval som 11 rokov na jed-

notke intenzívnej starostlivosti. Táto práca bola 
náročná nielen na odborné znalosti, zručnosti, 
ale aj psychiku. Tým nechcem povedať, že am-
bulantná práca je „veget“, iba spôsob a tempo 
je iné. V ambulancii je to hlavne o komunikácii, 
a to ani nie tak s deťmi ako s ich rodičmi. Nájsť 
niekedy spoločnú reč je veľmi komplikované 
a žiaľ, čo ma mrzí, nie vždy sa to podarí. Mám 
pocit, že dnes ak nenapíšete antibiotiká podľa 
predstáv rodiča, tak neviete liečiť. V nemocni-
ci bol spôsob liečby dieťaťa na prvom mieste 
a rodičia ho museli prijať bez výhrad. Ale teraz 

musím často rodičov presviedčať, že napr. na 
antibiotiká máme ešte čas. V každom prípade 
je to pre mňa nová výzva. 
N.M.: Veľkou zmenou prešla aj spoloč-

ná čakáreň pri detských ambulanciách. 
Veľmi pekne ste ju oživili a zmodernizo-
vali. Pomáhal Vám s tým niekto?

R.H.: Rekonštrukcia čakárne nie je len 
moja zásluha, začali sme ju po dohode 
s MUDr. Hašekovou spoločne a sme veľmi 
radi, že sa ľudom táto zmena páči. Sú na ňu 
pozitívne ohlasy. Určite musíme poďakovať 
ľudom z obecného úradu, ale aj šikovným 
majstrom z našej obce, ktorí tieto zmeny do-
kázali realizovať za plnej prevádzky oboch 
ambulancií. Hlavne tie stavebné práce v tak 
krátkom čase, klobúk dolu. 
N.M.:S akými najčastejšími zdravotný-

mi problémami u detí sa vo svojej praxi 
stretávate? 

R.H.: Sú to tie klasické choroby, typické pre 
deti, ako ochorenia dýchacích ciest či už hor-
ných alebo dolných, a to hlavne v jeseni a jari 
a hnačkovité ochorenia. Ale aj tak najradšej 
mám dni, kedy sú poradne, lebo vtedy pri-
chádzajú do ambulancie tie najmenšie deti, 
a ak sú zdravé a prospievajú, je radosť s nimi 
pracovať. 
N.M.: V čom robíme chybu my rodičia?
R.H.: Nemyslím si, že rodičia robia chyby, ur-
čite nie úmyselne, ale skúsme nájsť spoločne 
to, čo bude pre dieťa najlepšie. Myslím si, že 
našim spoločným cieľom, aj keď to tak nieke-
dy nevyzerá, je zdravie dieťaťa.
N.M.: Veríte v liečivú silu byliniek?
R.H.: Určite áno. Pozrite sa len do histórie. 
Vyspelé civilizácie dokázali liečiť mnohé 
choroby a určite nemali také pomôcky ako 
my. Čerpali predovšetkým z prírody a svo-
jím spôsobom aj súčasné lieky majú často 
základ v prírodných látkach. A to nehovorím 
o našich starých mamách, keď jednoduchý 
“babský recept“ pomôže viac ako lieky. 
N.M.: Aký je Váš „zaručený recept“ na 

zdravie?
R.H.: Neviem či existuje zaručený recept, ale 
človek by mal mať mieru vo všetkom, čo robí 
a ako sa správa k svojmu zdraviu.
N.M.: Stíhate sa popri práci a rodine ve-

novať aj vlastným koníčkom?
R.H.: Mám rád fyzickú prácu a najviac si pri 
nej oddýchnem. A koníčky? Začal som hrá-
vať futbal, vo svojom veku, no vždy ráno 
v sobotu, keď mám problém vstať a krívam, 
rozmýšľam, či to bol ten najlepší nápad. 
N.M.: Aké je Vaše životné motto?
R.H.: Neviem, či mám motto...

Za rozhovor ďakuje N. Maťašová

MUDr. Rastislav Havrilla sa narodil dňa 13.1.1970 v Snine. Vyštudoval odbor vše-
obecný lekár s neskoršou špecializáciou pediatria na UPJŠ v Košiciach. Je ženatý 
a so svojou manželkou Andreou má troch synov: Jakuba, Filipa a Adama. V rokoch 
1994 až 1997 pracoval na detskom odd. NsP Svidník a neskôr 1998 až 2011 pôsobil 
ako detský lekár v detskej nemocnici v Prešove. Od roku 2012 prevádzkuje svoju 
súkromnú pediatrickú ambulanciu v Zdravotnom stredisku v Kapušanoch.

MUDr. Rastislav MUDr. Rastislav 
HavrillaHavrilla
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EKOCENTRUM

Krásne a teplé babie leto nás vylákalo 
do prírody. Dňa 9.10.2013 sme navští-
vili Ekocentrum v Prešove. Privítala 

nás krásna jesenná príroda, stromy a hmla. 
Videli sme ovečky, kozy, koníky, ryby v akvá-
riách a najviac sme sa báli hadov, ktoré sa 
vyhrievali v teráriu. Deti mali možnosť kŕmiť 
zvieratká práve doneseným senom, čo pre 
nich bolo veľmi zaujímavé a neobvyklé. V bu-
dove, kde mali umiestnené teráriá, na hor-
nom poschodí mali exotické vtáky a v ďalšej 
miestnosti nás prekvapili dve opice. Vonku vo 
voliérach deti potešili morské prasiatka, krá-
liky, ale aj malé zajačiky, ktoré tam doniesli 
rodičia detí, ktoré stratili záujem o zvieratko. 

Po prehliadke zvierat sme strávili čas na 
detskom ihrisku. Takéto krásne preliezačky 
a šmýkačky v škole nemáme. Dopoludnie, 
ktoré sme strávili v Ekocentre, si radi zopa-
kujeme aj nabudúce. 

„Milovať nejakého človeka znamená vidieť ho, tak ako ho vidí Boh.“  Fjodor Michajlovič Dostojevskij 

Spoločenský život

DOPRAVNÁ 
VÝCHOVA

V našej škole je tradíciou venovať sa 
jeden celý týždeň aktivitámi na tému 
Dopravná výchova. Počas tohto týž-

dňa učiteľky rôznymi zábavnými aktivitami 
odovzdali deťom poznatky na túto tému. Deti 
si osvojili pravidlá správania sa na chodníku, 
pri ceste, ako prechádzať cez cestu, vysvetlili 
si význam niektorých dopravných značiek. 
Všetci vedia opísať auto. Deti sa ho pokúsili 
zhotoviť z rôzneho odpadového materiálu. 
Zhotovili od najmenších autíčok zo škatuliek, 
až po velikánske, do ktorých si mohli nastú-
piť a zašoférovať si. Všetky poznatky si deti 
overili, keď sa spoločne hrali na dopravnú si-
tuáciu. Deti si obliekli vestičky s dopravnými 
prostriedkami a zahrali sa na šoférov. Museli 
dodržiavať predpisy- nechodiť rýchlo po vy-

značenej ceste a zastaviť na svetelný signál 
semaforu. V inej triede deti ukázali obratnosť 
na kolobežke, malé deti na štvorkolke, kres-
lili autá, skladali puzzle autá, lepili semafor 
a iné aktivity. Tento projektový týždeň určite 
mal pre deti význam a deti si uchovali dôle-
žité informácie, ktoré budú potrebovať, keď 
nastúpia do školy a osamostatnia sa. 

Kolektív MŠ 

Ešte pred príchodom zimy obec zrealizovala zateplenie zvyšných dvoch stien na 
budove materskej školy. Dôjde tým k zníženiu nákladov na energie, zlepší sa este-
tický vzhľad budovy, predĺži sa jej životnosť. Náklady na zateplenie v sume 10 000 

eur obec  uhradila z vlastných prostriedkov.

● 9. decembra sa uskutočnilo preberacie 
konanie ukončených prác projektu Úpra-
va Kapušianskeho potoka. V jarných me-
siacoch budú dokončené terénne úpravy 
okolia potoka, ako aj asfaltovanie ulice 
Púchovská, nakoľko počasie nedovolilo 
tieto práce vykonať v tomto roku.

● 30. novembra boli ukončené práce na pro-
jekte Konzervácia predhradia a paláca hra-
du Kapušany, 2. etapa. Obec k 2. decem-
bru zaslala žiadosť o dotáciu na Minister-
stvo kultúry za účelom získania fi nančných 
prostriedkov na obnovu hradu v roku 2014.

● Závod Slovnaft, a. s. Bratislava na vlastné 
náklady realizoval opravu výtlkov na ceste od 
kostola po terminál závodu v Kapušanoch.

● Pri dome rodiny Blanárovej na ulici Želez-
ničnej bola vyčistená priekopa a vytvoril 
sa ochranný val. Toto opatrenie má v bu-
dúcnosti zabrániť vyliatiu vody pri veľkých 
zrážkach a tým ochrániť majetok občanov. 
Zároveň bola prečistená priekopa okolo 
cesty pri pani Paulíne Gálovej.

Oznamy v skratke
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● Na asfaltovom ihrisku v miestnom parku 
bola vykonaná pokládka nového živičné-
ho asfaltového povrchu. Na tomto mieste 
bude v zimných mesiacoch pripravené 
pre priaznivcov korčuľovania klzisko. 
V súčasnosti pracujeme na výstavbe 
osvetlenia ihriska, aby sa dalo využívať aj 
v neskorých večerných hodinách.

● V dome nádeje bola vykonaná rekon-
štrukcia ústredného kúrenia.

● Poplatky za komunálny odpad a miestne 
dane ostávajú pre rok 2014 bez zmien.

● V minulom čísle občasníka boli uverej-
nené návratky za účelom vyjadrenia sa 
občanov k pomenovaniu parku na Park 
sv. Cyrila a sv. Metoda. K uvedenému 
dátumu na obecný úrad bolo doručených 
len 7 návratiek, preto sa obecné zastupi-
teľstvo týmto pomenovaním zatiaľ neza-
oberalo.

● V roku 2014 obec Kapušany plánuje vy-
dať rozšírené vydanie knihy „Kapušany 
*1248“ vydanej v roku 2010. Žiadame ob-
čanov, ktorí majú fotografi e a dokumenty 
a považujú ich za potrebné doplniť do kni-
hy, aby ich doručili na obecný úrad do 30. 
apríla 2014.

„Kto opustí smutného priateľa, nie je hoden, aby sa niekedy delil o jeho radosť. Jiří Mahen

Samospráva

Darujte 
krv

Pár litrov tejto vzác-
nej tekutiny prúdi 
v každom z nás. 

Vaše rozhodnutie darovať 
krv môže rozhodnúť aj o osude iného člo-
veka a zachrániť mu život.

Dňa 25.1. 2014 sa v čase od 8:00 – 
11:00 hod. uskutoční odber krvi v kultúr-
nom dome v Kapušanoch.

Podporte darcovstvo krvi aj vy.

Oznamy v skratke

Bol raz jeden muž, ktorý vyšiel do tmavej 
noci, aby zohnal oheň. Chodil od domu 
k domu a klopal. „Dobrí ľudkovia, po-

môžte mi, “ vravel, „moja žena porodila dieťa, 
a ja musím zohnať oheň, aby som zohrial ju 
i malého.“ Bola však hlboká noc, takže všetci 
ľudia spali a nik mu neodpovedal.

Muž sa nevzdával. Konečne zbadal v diaľ-
ke ohnivú žiaru. Šiel tým smerom a uvidel, 
že oheň horel v prírode. Okolo ohňa ležali 
spiace ovečky a starý pastier strážil stádo. 
Keď muž prišiel bližšie, uvidel, že pri nohách 
pastiera ležali tri psy a spali. Pri jeho prícho-
de sa prebudili a otvorili svoje široké papule, 
akoby chceli štekať, ale nevydali hláska. Muž 
videl, ako sa im zježila srsť, ako cerili ostré 
zubiská a vrhli sa naňho. Pocítil, že jeden ho 
chňapol za nohu, druhý za ruku a tretí sa mu 
zavesil na krk. Ale čeľuste a zubiská ich ne-
poslúchali, a tak nemohli mužovi nič urobiť.

Muž teda chcel ísť ďalej, aby našiel to, čo 
hľadá. No ovce ležali tak tesne vedľa seba, 
že nemohol ísť dopredu. Tu stúpal muž po 
ich chrbtoch a šiel cez ne k ohňu. A ani jedna 
sa nezobudila. Keď sa muž priblížil k ohňu, 
pastier sa pozrel hore. Bol to zlostný starec, 

ktorý bol voči ľuďom nevľúdny a tvrdý. A keď 
uvidel prichádzať cudzinca, hodil po ňom pa-
licu, ktorú držal v ruke, keď strážil svoje stá-
do. Palica letela priamo na muža, no potom 
sa vychýlila a letela ďaleko do poľa.

Muž prišiel k pastierovi a povedal mu: 
„Dobrý človek, pomôž mi, a daj mi trochu 
ohňa. Moja žena porodila dieťa a ja musím 
rozložiť oheň, aby som zohrial ju i dieťa.“ 
Pastier by bol najradšej povedal „nie“, no keď 
pomyslel na to, že mu psy nedokázali ublí-
žiť, že sa ovce nerozutekali a že ho palica 
netrafi la, zostal stiesnený a neodvážil sa od-
mietnuť cudzincovi to, o čo žiadal. „Vezmi si, 
koľko potrebuješ!“ povedal mužovi.

Lenže oheň už takmer dohorel. Už nezostali 
polienka a konáriky, len trochu ohňa. A cudzi-
nec nemal ani lopatku, ani vedro, v ktorom by 
mohol odniesť červené uhlíky. Keď to pastier 
uvidel, povedal: „Vezmi si, koľko potrebuješ!“ 
A tešil sa, že si muž nedokáže odniesť nijaký 
oheň. No muž sa zohol, holými rukami vybral 
z popola uhlíky a vložil si ich do plášťa. A uhlíky 
nespálili ani jeho ruky, ani jeho plášť, ale muž si 
ich odniesol, akoby to boli orechy alebo jablká.

Keď zlostný starec uvidel toto všetko, začal 
sa sám čudovať: „Akáže je toto noc, keď psy 
neštekajú, ovce sa neľakajú, kopija nezabíja 
a oheň nehorí?“ Tu povedal muž: „Nemôžem 
ti toto povedať, kým to sám neuvidíš.“ Pastier 
si pomyslel, že nesmie spustiť cudzinca z očí, 
kým sa nedozvie, čo to má všetko znamenať. 
Vstal a šiel za ním, až kým neprišiel tam, kde 
bol cudzinec ubytovaný.

Tu uvidel pastier, že muž nemá ani kolibu 
na bývanie a že uložil svoju ženu a dieťa do 
jaskyne, kde nebolo nič iba chladné holé ste-
ny. Pastier si pomyslel, že malé nevinné die-
ťatko by mohlo zamrznúť v jaskyni, a hoci bol 
tvrdým človekom, dojalo ho to a rozhodol sa, 
že dieťaťu pomôže. Zložil batoh z pliec a vy-
bral odtiaľ biele jemné ovčie rúno. Dal ho cu-
dzincovi a povedal, aby dieťa uložil naň. No 
v tom istom okamihu, v ktorom ukázal, že vie 

byť milosrdný, sa mu otvorili oči a uvidel to, 
čo predtým nedokázal vidieť, a počul to, čo 
predtým nedokázal počuť. Uvidel, že okolo 
neho stál kruh malých anjelikov so striebor-
nými krídlami. Každý z nich mal v ruke lutnu 
a všetci nahlas spievali, že sa tejto noci naro-
dil Spasiteľ, ktorý vykúpi celý svet z hriechov.

Tu pochopil, prečo boli veci také radostné, 
že nechceli nikomu ublížiť. A anjeli boli nie-
len okolo pastiera, ale videl ich všade. Sedeli 
v jaskyni, sedeli na kopci, lietali v povetrí. 
Prichádzali vo veľkých zástupoch a ako pre-
chádzali okolo, zastali a pozreli sa na dieťa.

Zavládol jasot a radosť, spev a hudba, a on 
videl toto všetko v tmavej noci, v ktorej predtým 
nedokázal nič vnímať, a potešil sa, že sa jeho 
oči otvorili, padol na kolená a ďakoval Bohu. 

Nezáleží na svetlách a na lampách a ne-
záleží na Mesiaci a Slnku, ale jedno je po-
trebné: aby sme mali oči, ktoré dokážu vidieť 
Božiu velebu.

Selma Lagerlöfová

Výzva na uzavretie zmlúv 
za hrobové miesta

Oddelenie daní a poplatkov vyzý-
va občanov, ktorí majú na území 
obce Kapušany hroby svojich zo-

snulých príbuzných a nemajú uhradené 
nájomné za hrobové miesto, aby svoje 
pozdĺžnosti voči obci uhradili do konca 
roka 2013.

V zmysle zákona č. 131/2010 Z.z. 
o pohrebníctve a o zmene a doplnení 
zákona 455/1991 Zb. o živnostenskom 
podnikaní (živnostenský zákon) v znení 
neskorších prepisov, právo užívať hro-
bové miesto vzniká  uzavretím nájomnej 
zmluvy. Za prenájom hrobového miesta 
je možné zaplatiť na desať rokov vo-
pred. Hroby, na ktoré nebude uzavretá 
nájomná zmluva a uhradený poplatok, 
budú označené a postupne dôjde k ich 
zániku v súlade s platnou legislatívou. 
Získané poplatky sú použité na úhradu 
nákladov spojených s údržbou cintorína.

Zmluvu je možné uzavrieť po-
čas stránkových hodín na Obecnom 
úrade v Kapušanoch.

Legenda o svätej noci
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Narodili sa:
Kiara Bialková
Leo Lesník
Alex Majirský
Bianka Kurtyová

Uzavreli manželstvo:
Štefan Anderko – Mária Štefaničová
Tomáš Tomko   – Jana Ferenčíková
Mgr. Peter Revay – Mgr. Anna Senderáková

Navždy nás opustili:
Silvia Juhová, 41 r. 
Terézia Inašová, 83 r.
Alan Varga, 1-mesačný
Helena Husovská, 86 r.
Mária Gamčíková, 90 r.
Viktor Verčimak, 78 r.

DEMOGRAFICKÉ ÚDAJE OBCE:
Počet obyvateľov k 1. 1. 2013 2090
- prihlásených 45
- odhlásených 45
- narodených 21
- zomretých 22
Počet obyvateľov k 12.12.2013 2 089

Špoločenská rubrika, šport
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Š t a t i s t i k a
za obdobie 

október – december 2013

elstvo:
Š

Svoje pevné miesto medzi záujmovými 
združeniami a svoju opodstatnenosť 
opäť potvrdil TK Jantár. Stabilná člen-

ská základňa a zaujímavý program veľmi 
vhodne dopĺňajú ponuku pre aktívny oddych 

občanov. Viac či menej náročné výlety do prí-
rody sú lákadlom pre všetkých členov klubu, 
ktorí to aj patrične využívajú. V roku 2013 sme 
uskutočnili osem akcií. Zasnežený január bol 
príležitosťou nielen pre peších turistov, ale 
aj pre bežkárov. Výlet na Zlatú studňu si tak 
vychutnali aj lyžiari. Február už tradične patrí 
lyžovačke. 25-členná skupina si vychutnávala 
nádherne upravené zjazdovky v poľskej Kry-
nici. Veľkonočný pondelok patril výstupu na 
Šimonku a oblievačke na najvyššom kopci 
Slanských vrchov. Rozkvitnutý máj nás zavie-
dol do Slovenského raja pokochať sa nádher-
nými výhľadmi z Tomášovského výhľadu a na 
prehliadku zrúcanín kláštora kartuziánov na 
Kláštorisku. V júni sme navštívili Poľanu, kde 
sme absolvovali dve pekné túry s výstupom 
na geografi cký stred Slovenska - vrchol Hrb. 
Augustové horúce počasie nás zaviedlo do 
Strážovských vrchov a na slovensko-české 

hranice do Javorníkov. V septembri nám ne-
ďaleký vrch Roháčka poskytol pekné jesenné 
výhľady nielen na okolitú Košickú kotlinu či 
Branisko, ale aj na hrebeň spišsko-šarišského 
medzihoria v závere so siluetou Kapušianske-

ho hradu. V novembri sme navštívili drevený 
kostolík v Hervartove, kde nám odborný vý-
klad pripravil správca tejto unikátnej kultúrnej 
pamiatky (zapísaná v zozname UNESCO). 
Následne sme vystúpili na neďalekú vyhliad-
kovú vežu v sedle Žobrák. Ešte v ten istý deň 
sa turisti stretli v tenisovom klube na členskej 
schôdzi, aby vyhodnotili svoju činnosť, ale 
hlavne pripravili bohatý program pre rok 2014. 
V závere roku ešte turisti pripravujú Štefansky 
výstup na hrad. V nastávajúcej zimnej sezóne 
sa chceme viac zamerať na lyžiarsku turistiku. 
V januári sa zúčastníme lyžiarskej túry na Ba-
chureň, v ponuke je aj chata Čergov a Zlatá 
studňa v Slanských vrchoch. Vo februári nás 
čaká lyžovačka v Polomke. Na leto sú pripra-
vené ďalšie atraktívne výlety za poznaním 
slovenskej prírody. O týchto akciách budeme 
informovať na stránke.

M. Bohata

Turistický klub Jantár Kapušany 
organizuje 26.12.2013 Šte-
fansky výstup na hrad. Táto 

každoročná akcia si našla miesto 
aj v kalendári podujatí regionálnej 
rady Klubu slovenských turistov. 
Preto už tento rok privítame na hra-
de väčší počet turistov, a to aj z iných 
klubov regiónu Prešov. Výstup na 
hrad sa uskutoční hviezdicovým 
spôsobom. Výstupové trasy sú 
z Kapušian okolo kaplnky po 
ceste, druhá trasa vedie okolo 

kameňolomu, tretia z Fintíc cez oltárne 
miesto Kikapa a štvrtá trasa vedie 

z Tulčíka, kde pôsobí miestna or-
ganizácia Čakan Tulčík. Na hrade 
bude prehliadka s odborným vý-
kladom histórie hradu. Odtiaľ sa 
turisti presunú do parku, kde na 
nich bude čakať v tenisovom klu-
be občerstvenie, kapustnica a kul-
túrny program. Stretnutie na hrade 

je o 10.30 hod.  

M. Bohata

Pekná myšlienka usku-
točniť stretnutie bý-
valých futbalistov sa 

zrodila na podnet Alfonza 
a Andreja Maňkošových. Na 
stretnutí, ktoré sa uskutočnilo 
dňa 11.11.2013, sa zišlo 26 bývalých 
futbalistov, ktorí obliekali dres ešte v 50-tych 
a 60-tych rokoch. O pekné privítanie sa po-
staral Ondrej Maňkoš. Zvlášť poďakoval 
trénerovi Dr. Kolenovi, ktorý pôsobil v Kapu-
šanoch 12 rokov a za jeho pôsobenia muž-
stvo podávalo veľmi kvalitné výkony. Minútou 
ticha si uctili tých, ktorí už nie sú medzi nimi. 
Slávnostný prípitok predniesol Stanislav 
Maňkoš a krátko zhodnotil históriu futbalu. 
O činnosti a výsledkoch dnešného klubu 
OŠK informoval Vladislav Matúš. Bývalí fut-
balisti si zaspomínali na pekné zážitky, zanie-
tenosť a radosť, ktorú im futbal priniesol.

Dovidenia do ďalšieho stretnutia.
Vladislav Matúš

Z činnosti turistického klubu 
v roku 2013

Štefansky výstup na Kapušiansky hrad

Stretnutie bývalých futbalistov
hráčov za Sokol a Družstevník 
Kapušany


